Akademický senát Pedagogické fakulty
Univerzity Palackého v Olomouci
Žižkovo náměstí 5, 771 40 Olomouc
Předseda AS PdF UP: tel. 585 635 309, e-mail jan.michalik@upol.cz
Kancelář AS PdF UP: tel. 585 635 012, e-mail emilie.petrikova@upol.cz


Zápis z řádného zasedání Akademického senátu PdF UP
konaného dne 23. 10. 2019


Přítomno: 15 senátorů a 2 hostů (dle prezenční listiny)
Omluveno: 6 senátorů
Jednání řídil předseda AS PdF prof. Jan Michalík

Program:
1. Zahájení
2. Schválení programu, ověření zápisu a kontrola usnesení z posledního zasedání
3. Výsledky hlasování per rollam uzavřených ke dni 23. 9. a 21. 10. 2019
4. Volba 2. místopředsedy AS PdF UP
5. Vyjádření k záměru jmenovat tajemníka PdF UP
6. Volba zástupců studentů do stipendijní a sociální komise PdF UP
7. Informace vedení fakulty 
8. Informace ze zasedání AS UP
9. Studentská rubrika
10. Různé

1. Zahájení
Předseda prof. Michalík zahájil zasedání a konstatoval, že AS PdF je usnášení schopný. Omluvil nepřítomnost paní děkanky, která se účastní, s proděkanem Neumeisterem zasedání Asociace děkanů PdF. Dále konstatoval, že přítomným z vedení PdF je proděkan Regec. Dále sdělil, že dnešního jednání se neúčastní Mgr. Petříková, která je na pobytu v lázních a přivítal pí. Lucii Šrammovou Nguyenovou, která dnešní zápis zajistí.


2. Schválení programu, ověření zápisu a kontrola usnesení z posledního zasedání
Předseda AS PdF prof. Michalík zopakoval  jednotlivé body programu. Připomínky k programu nebyly žádným senátorem sděleny, a bylo přistoupeno k hlasování.  

Návrh usnesení č. 1:
	Akademický senát PdF UP schvaluje program dnešního zasedání v podobě, která byla zaslána v pozvánce. 


O návrhu bylo hlasováno aklamací a byl jednomyslně schválen (přítomno 15 senátorů, pro 15, proti 0, zdržel se 0).

Předseda AS předal slovo 1. místopředsedkyni AS PdF doc. Plevové, která sdělila, že ze zápisu z posledního řádného zasedání nevyplývají žádné úkoly k řešení do budoucna. Rovněž byl předložen dotaz, zda má někdo ze senátorů připomínku k zápisu z posledního zasedání. Žádný dotaz či připomínka vzneseny nebyly a zápis je tedy ověřený a schválený.


	
3. Výsledky hlasování per rollam uzavřených ke dni 23. 9. 2019 a 21. 10. 2019 ke studijním programům a zprávám vedení PdF.

	Předseda AS PdF Prof. Michalík seznámil přítomné senátory s výsledky dvojího hlasování o materiálech, jež byly senátorům zaslány k vyjádření per rollam. První hlasování per rollam se týkalo hlasování, s datem ukončení hlasování dne 23. 10. 2019 a předmětem bylo vyjádření k záměrům programů. 

Návrh usnesení č. 2: 
	AS PdF UP schvaluje záměr nového studijního programu Výtvarná pedagogika, teorie výtvarné výchovy a tvorby, forma prez. a komb., vyučované v ČJ a AJ (DPS)


Výsledky hlasování per rollam: Návrh byl schválen (získal 18 kladných hlasů, 1 hlasující se zdržel, 2 senátoři nehlasovali).

Návrh usnesení č. 3:
	AS PdF UP schvaluje záměr nového studijního programu Čtenářství a mediální výchova ve vzdělávání, forma prez. a komb., vyučované v ČJ (DPS)


Výsledky hlasování per rollam: Návrh byl schválen (získal 17 kladných hlasů, 2 hlasující se zdrželi, 2 senátoři nehlasovali).

Návrh usnesení č. 4:
	AS PdF UP schvaluje záměr nového studijního programu English Language Teacher Education, forma prezenční, vyučována v AJ (Bc.)


Výsledky hlasování per rollam: Návrh byl schválen (získal 19 kladných hlasů, 2 senátoři nehlasovali).

Návrh usnesení č. 5:
	AS PdF UP schvaluje záměr nového studijního programu Research and Development in Educational Studies, forma prezenční, vyučována v AJ (NMgr.)


Výsledky hlasování per rollam: Návrh byl schválen (získal 18 kladných hlasů, 1 hlasující se zdržel, 2 senátoři nehlasovali).

Návrh usnesení č. 6:
	AS PdF UP schvaluje záměr nového studijního programu Special Education, forma prezenční, kombinovaná, distanční, vyučována v AJ (DPS)


Výsledky hlasování per rollam: Návrh byl schválen (získal 19 kladných hlasů, 2 senátoři nehlasovali).

Další hlasování, s datem uzávěrky hlasování ke dni 21. 10. 2019, se týkalo schválení výroční zprávy o hospodaření PdF v roce 2018 a Plánu realizace Strategického záměru vzdělávání a tvůrčí činnosti PdF na rok 2020.

Návrh usnesení č. 7:
	AS PdF UP schvaluje Výroční zprávu o hospodaření PdF UP v roce 2018.


Výsledky hlasování per rollam: Návrh byl schválen (získal 18 kladných hlasů, 2 hlasující se zdržel, 1 senátor nehlasoval).

Návrh usnesení č. 8:
	AS PdF UP schvaluje Plán realizace Strategického záměru vzdělávání a tvůrčí činnosti PdF na rok 2020.


Výsledky hlasování per rollam: Návrh byl schválen (získal 20 kladných hlasů, 1 senátor nehlasoval).


4. Volba 2. místopředsedy AS PdF UP

Předseda AS PdF prof. Michalík uvedl bod programu k volbě 2.místopředsedy AS z řad studentů a přivítal nové členy AS PdF UP, kteří přijali mandáty v uplynulém období za kolegy senátory studentské části AS PdF, kteří se vzdali mandátu, nebo jim mandát zanikl z důvodu ukončení studia.  Jde o Mgr. Renatu Švaňahlovou, Mgr. Zoru Matějíčkovou a Mgr. Zdeňka Rechtíka.  V souvislosti se změnami ve studentské části senátu není v současnosti obsazeno místo 2. místopředsedy
Přítomní studentští senátoři navrhli ke zvolení do funkce Mgr. Zdeňka Rechtíka. Ten kandidaturu přijímá. Další návrh nebyl podán.
Senátor doc. Kopecký
Senátor požádal o krátké představení kandidáta. Kandidát Mgr. Rechtík se v krátkosti představil. Sdělil, že je studentem doktorského studia na Ústavu pedagogiky a sociálních studií a současně lektor na Katedře primární a preprimární pedagogiky. 
Předseda AS PdF poděkoval za představení a požádal senátory o zvolení 2 členů skrutátorů. Jednoho z řad akademických pracovníků a druhého z řad studentů. 
Byli navrženi: doc. M. Růžička a Mgr. Z. Matějíčková. Další návrhy nebyly podány. Oba navržení nominaci přijímají.

Návrh usnesení č. 9:
	Akademický senát PdF UP schvaluje senátora doc. Růžičku a senátorku Mgr. Matějíčkovou jako skrutátory pro volbu 2. místopředsedy AS PdF UP. 


O návrhu bylo hlasováno aklamací a byl většinou hlasů schválen (získal 12 kladných hlasů, 3 se zdrželi hlasování).

Následně bylo přistoupeno k tajné volbě. Po jejím skončení Mgr. Matějíčková seznámila AS PdF UP s výsledky hlasování.

Výsledky hlasování o volbě Mgr. Zdeňka Rechtíka, 2. místopředseda AS PdF UP:
Počet rozdaných hlasovacích lístků: 	15
Počet kladných hlasů:	13
Počet neplatných hlasovacích lístků:	1
Počet záporných hlasů:	0
Zdrželi se hlasování:	1


Návrh usnesení č. 10:
	Akademický senát PdF UP volí  senátora Mgr. Zdeňka Rechtíka jako 2. místopředsedu AS PdF UP. 


O návrhu bylo hlasováno aklamací a byl většinou hlasů schválen (získal 13 kladných hlasů, 1 hlas byl neplatý, 1 se zdržel hlasování).



5. Vyjádření AS k záměru jmenovat tajemníka PdF UP

Předseda AS PdF prof. Michalík sdělil, že dne 15.10. byl paní děkankou podán návrh. Cituje z žádosti: „Vážený pane předsedo, dovoluji si Vás požádat  o zařazení do programu jednání AS PdF, záměr jmenovat Ing. Andreu Novákovou do funkce tajemnice PdF UP. Stávající tajemník Ing. Milan Tomášek, vzhledem k odchodu do důchodu, čerpá již řádnou dovolenou. Ing. Nováková prošla řádným výběrovým řízením, v příloze dopisu je přiložen její životopis.“
	Předseda AS požádal proděkana doc. Regece, který zastupuje děkanku na dnešním jednání o uvedení tohoto bodu jednání.  
Proděkan doc. Regec sdělil, že dle Jednacího řádu, čl. 24, se musí AS PdF vyjádřit k záměru jmenovat nového tajemníka do funkce. Dále uvedl, že pan  Ing. Milan Tomášek je stále zaměstnancem fakulty, jen nyní řádně čerpá dovolenou. K lednu 2020 by měl být ukončen pracovní poměr a až po tomto datu je možné, aby Ing. Nováková byla oficiálně jmenována do funkce tajemnice PdF UP. 
Dále sdělil, že v červenci byla stanovená komise (složená z proděkana Regece, dr. Opletalové, doc. Vitásková, Ing. Kobáčkové z RUP a Mgr. Hubálek), pro výběrové řízení, která měla na starost výběr vhodného kandidáta na pozici tajemníka PdF UP. Bylo více uchazečů. On sám může s čistým svědomím uvést, že návrh na jmenování paní Ing. Novákové byl z pohledu výběrové komise plně důvodný.
 Následovala rozprava senátu k tomuto bodu.

Senátor dr. Synek, 
Dotaz byl, jestli situace může znamenat, že máme nyní 2 tajemníky. Proděkan Regec konstatoval, že tajemník Ing. Tomášek je stále ve své funkci, ale nyní čerpá dovolenou. Ing. Nováková prošla řádným výběrovým řízením na funkci a nyní je pověřena zastupováním. Již dříve uvedl, kdy se očekává řádné jmenování na pozici tajemníka PdF UP.

Senátor doc. Kopecký 
Kdy bude předaná agenda, kterou Ing. Nováková zastávala jako referent odd. vědy a výzkumu? Jestli její nástupkyně převezme veškerou agendu, kterou Ing. Nováková zajišťovala?
 Ing. Nováková sdělila, že převzetí agendy referenta odd. pro vědu a výzkum se bude odvíjet od postupu v dalším období – tedy i v souvislosti s postupným přebíráním agendy tajemníka fakulty. Předpokládá, že úplnou agendu na odd. vědy a výzkumu  předá do konce roku.  
Senátor dr. Maštalíř
	Platí tedy, že veškerá rozhodnutí,  činěná nyní paní zastupující tajemnicí ing.  Novákovou, jsou legitimní? 
Proděkanem i ing. Novákovou bylo potvrzeno, že vše je v souladu se zákoníkem práce.

Předseda AS PdF  prof. Michalík  poděkoval za vznesené otázky a sdělení. Sdělil, že AS PdF se vyjadřuje k záměru jmenovat osobu do funkce tajemníka. Nejde o akt schvalování, i když se očekává, že stanovisko akademického senátu v dané věci je významné.  Dále sdělil, že pozice tajemníka je pro fakultu zásadní. Tajemník odpovídá za nevýukovou oblast, jeho kompetence  řadě věcí ekonomického, provozního charakteru mají zásadní vliv na výukovou i vědeckovýzkumnou činnost. Proto je nezbytné, aby měli akademici oporu v administrativním úseku – a naopak. 
V samostatném vyjádření se prof. Michalík vyjádřil k dlouholeté činnosti pana ing. Milana Tomáška pro Pedagogickou fakultu. Která se datuje již od počátku devadesátých let. Jedná se o dlouhé období a je na místě vyjádřit panu ing. Milanu Tomáškovi velké poděkování a popřát mu hodně štěstí v dalším životě.

Návrh usnesení č. 11:
	Akademický senát PdF UP bere na vědomí záměr jmenovat do funkce tajemnice PdF UP Ing. Andreu Novákovou, v této souvislosti AS PdF UP vyslovuje poděkování Ing. Milanu Tomáškovi za dlouholetou práci ve prospěch PdF. 


O návrhu bylo hlasováno aklamací a byl většinou hlasů schválen (získal 15 kladných hlasů, 0 se zdrželo hlasování).

6. Volba zástupců studentů do stipendijní a sociální komise PdF UP 
Předseda AS PdF prof. Michalík požádal  zástupce studentů AS PdF o představení  studentů, kteří budou navržení do stipendijní a sociální komise PdF UP. Byl podán již dříve návrh na studentky Anetu Škeříkovou, Zuzanu Haiclovou a Veroniku Vachalovou. 
Předseda AS PdF  se dotázal 2. místopředsedy Mgr. Rechtíka, jestli všichni navrhovaní s volbou souhlasí a ten potvrdil.  Dále vznesl dotaz na senátory, jestli chtějí navrhnout další jména pro volbu. Další návrh nebyl podán.  
Předseda AS PdF navrhl, aby skrutátoři byli stejní, jako v předchozí volbě. Tj. senátor doc. Růžička a senátorka Mgr. Matějíčková. Oba jmenovaní souhlasí. 

Návrh usnesení č. 12:
	Akademický senát PdF UP schvaluje senátora doc. Růžičku a senátorku Mgr. Matějíčkovou jako skrutátory pro volbu zástupců studentů do stipendijní a sociální komise PdF UP. 


O návrhu bylo hlasováno aklamací a byl většinou hlasů schválen (získal 13 kladných hlasů, 2 se zdrželi hlasování).


Výsledky hlasování o volbě zástupců studentů do stipendijní a sociální komise PdF UP:
Počet rozdaných hlasovacích lístků: 	15
Počet kladných hlasů:	15
Počet neplatných hlasovacích lístků:	0
Počet záporných hlasů:	0
Zdrželi se hlasování:	0

Návrh usnesení č. 13:
	Akademický senát PdF UP schvaluje návrh zástupkyň studentů do stipendijní a sociální komise PdF UP: Anetu Škeřikovou, Zuzanu Haiclovou a Veroniku Vachalovou.


O návrhu bylo hlasováno aklamací a byl většinou hlasů schválen (získal 15 kladných hlasů, 0 se zdržel hlasování).

Zasedání AS PdF opustila senátorka dr. Lucie Pastieriková.

7. Informace vedení fakulty

Proděkan doc. V. Regec
	            Sdělil, že v nedávné době proběhla akademická obec a krátce se vrátil k jejímu obsahu.  Následně sdělil informace o počtu přijatých studentů na AR 2019/2020, že přetrvává různý zájem o jednotlivé studijní obory. Paní děkanka navrhla, aby někteří vedoucí pracovišť přehodnotili koncepci studijních programů, kde je dlouhodobě menší počet uchazečů o studium. Oblast vědy: prezentované informace ohledně projektové činnosti, PdF UP má velkou úspěšnost v TAČR a dále v získávání různých nových projektů (OPVV, digitální kompetence), děkanský fond, Metodika 17+ (v některých případech je horší hodnocení). 

Senátor doc. Kopecký: 
	           Dotaz a námět k problematice různé zátěže kateder vůči počtu studentů, o které se starají. Na některých katedrách každým rokem přibývá počet studentů, ale počet učeben a vyučujících nikoliv. 
	            Odpověď proděkana doc. Regece: Daná problematika by se mohla analyzovat, paní děkanka nastavila nějaký fix, ale chce reflektovat změny, k nimž dochází.  Jako jeden z důvodů situace uvedl poměr mezi počtem studentů a počtem vyučujících. U nás jde o velmi vysoké číslo - poměr 1:28, v zahraničí relativně běžně 1:15.  PdF UP patří k fakultám s největším počtem odučených hodin, v porovnání s ostatními fakultami.  Proděkan doc. Regec sdělil, že je nutné, aby vedoucí kateder více vstupovali do dialogu s vedením fakulty, aby se lépe řešily dané otázky. 

8. Informace ze zasedání velkého AS UP

Senátorka doc. Vitásková
	             Změny v komisi velkého AS UP a změna zástupců. Zpráva o vnitřním hodnocení (UP), Plán realizace strategie UP na rok 2020 – informace týkající se buď ústavu či záměr nové idejí nového modelu DSP studií na UP. 
Schválení nového statutu UP a věcný záměr statutu vysokoškolského ústavu ve znění doporučení legislativní komise AS UP, závěry legislativní a ekonomické komise, která se k záměrům vyjadřovala. AS žádal o předložení vypořádání technických dohod a souvisejících opatření.  Schvalovací procedury (CATHRINE). Sdělení, že je Univerzita velice úspěšná v různých grantových a projektových činnostech. 
	            Možný prodej budovy na Hynaisově ulici. Záměr FTK prodat městu. Univerzita má záměr více se věnovat stavu haly UP, z důvodů, že dané prostory jsou nevyhovující
	            AS UP měl rovněž od jednoho z členů akademické obce podnět k genderově nevyváženému uvádění pojmů – např. i v systému STAG.
Senátor doc. Kopecký
	           Mužský rod je v českém jazyce bez příznaků, tj. není rod mužský či ženský, už od roku 1926. V každé gramatice je napsané, že mužský rod zahrnuje oba dva rody. Pro některé lidi je obtížně pochopitelné, že vlastně by se v daném případě  musela měnit celá česká gramatika. 
	V souvislosti s informacemi ohledně možného zřízení nového celouniverzitního výzkumného centra předseda AS PdF prof. Michalík sdělil, že AS PdF UP se explicitně a meritorně nevyjadřuje k procedurám celouniverzitního rázu a zastává spíše roli pozorovatele. V jednom ze souvisejících problémů se však jako předseda podepsal pod stanovisko všech předsedů fakultních senátu na UP, kteří vyjádřili podporu stávající Etické komisi UP a vyzvali členy akademické obce i rektora k respektování výsledků její práce. Se všemi podklady předseda AS PdF vždy neprodleně seznamuje všechny senátory.

Odchod senátorky dr. Křemenkové. Senát je nadále usnášení schopný.
	
9. Studentská rubrika

2. místopředseda Mgr. Rechtík
Sdělil, že proběhla schůzka studentského senátu a kolegyně Matějíčková, sdělí podněty studentů. 
 
Senátorka  Mgr. Matějíčková
Celkem 3 podněty. První a druhý se týká označení místnosti na PdF UP.
1. Označení místnosti ve staré budově - převládá pocit mezi studenty, že značení ve staré budově PdF není dostatečné. Např. dvojí značení místnosti, kanceláři apod. Studenti se nejsou schopní správně zorientovat a vyhledat místnosti. 
2. Špatné značení přebalovací místnosti – nedostatečné označení, které je jen na 2 místech na celé fakultě. Senátorka sdělila, že si sama prošla trasu a kromě 2 značení, ve 3. patře, nenašla žádné další značení, že by se ve 3. patře měla nacházet přebalovací místnost. K tomu podotkla, že klíče k dané místnosti jsou pouze na informacích v přízemí. Studenti se toto dozví až tehdy, když přijdou ke dveřím přebalovací místnosti. 
3. Nemožnost odložit si na PdF zavazadla nebo kabáty. Studenti by uvítali šatny nebo šatní skříně (zavedeno na PřF nebo na Zbrojnici). Dotaz, jestli by to bylo možné zrealizovat dané šatny či šatní skříně?

Reaguje  ing.  Andrea Nováková: 
Paní inženýrka Nováková sdělila, že vedení fakulty ví o špatném značení místnosti ve staré budově. Připravuje se projektová dokumentace na renovaci chodeb a schodů, včetně informačních systému. Na MŠMT je již podaná projektová žádost, kde žádáme o finanční prostředky.

Stanovisko členů AS: Souhlas senátorů, aby  výše uvedené body, byly předsedou AS projednány na vedení PdF UP. 

10. Různé
Z jednání odešla Ing. Nováková

Předseda AS PdF prof. Michalík navrhl jako další datum zasedání AS PdF termín 4. 12. 2019, případně alternace na 11. 12. 2019. Je nutné, aby AS stihl schválit harmonogram voleb. Nelze hlasovat per rollam. 
Návrh, aby byla možnost hlasovat o termínu přes webové stránky Doodle. 
Předseda AS PdF souhlasil s vypsáním termínu hlasování přes Doodle a to v těchto datech: 4. 12. nebo 5. 12.  a alternativní termín 11.12.

Předseda AS PdF poděkoval všem zúčastněným senátorům a hostům za účast, poděkoval paní L. Šramnové Nguyenové za pořizování zápisu a ukončil zasedání AS PdF.	









V Olomouci 23. 10. 2019
Zapsala: L. Šrammová Nguyenová
Zápis schválil: prof. Mgr. PaedDr. Jan Michalík, Ph.D.

Usnesení ze zasedání AS PdF UP dne 23. 10. 2019



1. Akademický senát PdF UP schvaluje program  zasedání v podobě, která byla zaslána v pozvánce. 
2. AS PdF UP schvaluje záměr nového studijního programu Výtvarná pedagogika, teorie výtvarné výchovy a tvorby, forma prez. a komb., vyučované v ČJ a AJ (DPS)
3. AS PdF UP schvaluje záměr nového studijního programu Čtenářství a mediální výchova ve vzdělávání, forma prez. a komb., vyučované v ČJ (DPS)
4. AS PdF UP schvaluje záměr nového studijního programu English Language Teacher Education, forma prezenční, vyučována v AJ (Bc.)
5. AS PdF UP schvaluje záměr nového studijního programu Research and Development in Educational Studies, forma prezenční, vyučována v AJ (NMgr.)
6. AS PdF UP schvaluje záměr nového studijního programu Special Education, forma prezenční, kombinovaná, distanční, vyučována v AJ (DPS)
7. AS PdF UP schvaluje Výroční zprávu o hospodaření PdF UP v roce 2018.
8. AS PdF UP schvaluje Plán realizace Strategického záměru vzdělávání a tvůrčí činnosti PdF na rok 2020.
9. Akademický senát PdF UP schvaluje senátora doc. Růžičku a senátorku Mgr. Matějíčkovou jako skrutátory pro volbu 2. místopředsedy AS PdF UP.
10. Akademický senát PdF UP volí  senátora Mgr. Zdeňka Rechtíka  2. místopředsedou AS PdF UP.
11. Akademický senát PdF UP bere na vědomí záměr jmenovat do funkce tajemnice PdF UP Ing. Andreu Novákovou, v této souvislosti AS PdF UP vyslovuje poděkování Ing. Tomáškovi za dlouholetou práci ve prospěch PdF.
12. Akademický senát PdF UP schvaluje senátora doc. Růžičku a senátorku Mgr. Matějíčkovou jako skrutátory pro volbu zástupců studentů do stipendijní a sociální komise PdF UP.
13. Akademický senát PdF UP schvaluje návrh zástupkyň studentů do stipendijní a sociální komise PdF UP: Anetu Škeřikovou, Zuzanu Haiclovou a Veroniku Vachalovou.


